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N
estes tempos de memorias histó-
ricas, España precisa afrontar a
súa sobre o seu pasado mais re-

cente. E precísao con urxencia porque, du-
rante moitos anos, neste país predominou
a cultura da "des-memoria", como se fora
unha especie de lei non escrita.

Por suposto, con excepcións. En 2007,
o goberno de Zapatero impulsou a Lei de
Memoria Histórica. Hoxe, en 2020, Pedro
Sánchez amplíao co anteproxecto de Lei
de Memoria Democrática. Neste tránsito
de trece anos, a memoria histórica en Es-
paña ten sido un camiño complexo, non
sempre cargado de consensos.

A memoria histórica é un feito impres-
cindible en tódalas sociedades que buscan
con honestidade a reconciliación co seu
pasado. No caso español, esa busca da
memoria histórica  segue a definir, directa
ou colateralmente, a súa vida política,
social e cultural. 

No editorial anterior falábamos sobre
que conmemorar o 12 de outubro, un

debate histórico onde non sempre hai con-
sensos. Como tampouco existen cando se
aborda a memoria histórica no debate
político español. Incluso hoxe hai un pa-
norama político distinto. En tempos de ZP
non existían nin VOX nin Podemos. Hoxe,
con Sánchez na Moncloa, Podemos está na
coalición gobernamental mentres VOX é a
terceira forza política parlamentaria. Entre
ámbolos dous confróntanse antagonismos
sobre a narrativa desa memoria histórica.

Pero a memoria histórica española tamén
ten incidencia en autores estranxeiros.
Dende a miña humilde perspectiva, sempre
observei con atención como aqueles hispa-
nistas de orixe anglosaxón, que fixeron do
mundo ibérico o seu obxecto de estudo,
foron quen de escribir, con notable equilibrio
científico e pedagóxico, a historia de España. 

Destaco aquí a prestixiosos hispanistas
como Paul Preston, Hugh Thomas, Stanley
Payne, Gabriel Jackson, Raymond Carr,
John Elliot, John Lynch, Gerald Brennan e
tantos outros. Tamén importantes histo-

riadores españois como Pierre Vilar e Josep
Fontana, así como o importante papel xo-
gado pola Editorial Ruedo Ibérico dirixida
por José Martínez dende París, cuxos
estudos foron proscritos naqueles anos do
"tardo-franquismo". 

Escribir sobre ese pasado histórico que
constantemente volve é unha tarefa sempre
sinuoso. Hoxe, o clima político español
está observando o revival dunha retórica
"guerracivilista" dende algúns ángulos po-
líticos, cuxo pulso observamos incluso
cando se suscitan polémicas en torno aos
cambios de nomes históricos nas rúas. E
tamén da persistencia daquela noción das
"dúas Españas", da monárquica e da repu-
blicana, hoxe tan en voga. É neste contexto
onde entra no debate a Lei de Memoria
Democrática. 

Fai exactamente un ano, os restos do
ditador Franco saían do Vale dos Caídos.
Un xesto de forte calado simbólico porque
finalizaba así unha era. Pero que, visto o
actual panorama político, non pecha exac-

tamente moi-
tas feridas. As
pasións ideo-
lóxicas e polí-
ticas seguen a marcar o paso e entorpecen
a necesaria reconciliación vía memoria his-
tórica. E mais aínda nestes tempos de po-
larización política e malestar social, moitas
veces azuzadas pola preponderancia dos
"fake news".

Como na colonización de América, sería
xustiza que o Estado español, como insti-
tución, dera tamén un paso adiante para
pedir perdón. Perdón por tantos mortos
en cunetas e fosas comúns, agardando ser
algún día recoñecidos e reivindicados. Con
xustiza, fuxindo de intereses políticos e
electoralistas. 

Ese debe ser o reto da Lei de Memoria
Democrática. E tamén aprender das lúcidas
lecturas deses hispanistas, ibéricos e es-
tranxeiros, que sen abandoar o rigor cien-
tífico, tamén viviron con pasión o estudo
e a interpretación da historia española.
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SALVATERRA DE MIÑO

A
finais do ano 2018 o Con-
cello de Salvaterra de
Miño levaba a Pleno a ad-

hesión ao protocolo xeral de ac-
tuación entre a Xunta de Galicia
e a FEGAMP para fomentar a im-
plantación e fixación de empre-
sas en Galicia mediante a
creación da iniciativa “Concellos
Doing Business Galicia” e, en
consecuencia a modificación das
ordenanzas fiscais do IBI, IAE e
ICIO.  Ante a incipiente fuga de
empresas cara Portugal o Equipo
de Goberno considerou de vital
importancia a adhesión do mu-
nicipio a este protocolo para
darlle saída a riqueza territorial
que temos na PLISAN, aprovei-
tando deste xeito os recursos
que a mesma ofrece.

Naquel momento esta iniciativa
saíu adiante soamente cos votos
favorables  do Equipo de Goberno,
xa que a oposición rexeitaba esta
modificación coa única escusa
da redución de ingresos por parte
do Concello, mentres que o go-
berno apostaba pola creación de
emprego para os seus veciños e
veciñas.

O paso do tempo confirmou a
necesidade de dita bonificación,
xa que a situación de crise cobrou
por desgraza unha magnitude
moi importante. A posta en mar-

cha da PLISAN é clave para a
economía local e de toda a co-
marca, e se hoxe falamos dunha
realidade,  como é ALBO isto é
gracias ao traballo conxunto das
administracións e das facilidades
adoptadas por este Concello. A
instalación de Albo vai supor a
consolidación de preto de 200
postos de traballo, máis da me-
tade emprego feminino,  e a
creación  de 22  novos postos de
traballo. Ademais marcará un an-
tes e un despois no “efecto cha-
mada”  e atracción de posibles
empresas que valoren instalarse
na PLISAN.

Con todo isto, no Pleno da
Corporación quedou aprobada a
solicitude de Hijos de Carlos

Albo SL para a bonificación do
ICIO,  un factor determinante á
hora de elixir Salvaterra como
ubicación para a súa nova em-
presa, a pesares do voto en
contra do BNG e da abstención
do PSOE. Este Equipo de Goberno
considera que a creación dos
postos de emprego urxe e ten
maior importancia que os in-
gresos directos por parte duns
impostos á empresa, que lonxe
de confirmar a chegada da con-
serveira, podería traer consigo
unha fuga da mesma cara outro
emprazamento estragando a in-
tención  deste Concello de xerar
todos estes postos de traballo e
garantir un futuro a nosa po-
boación.

O Concello de Salvaterra ven de aprobar a
bonificación do ICIO solicitada pola empresa

Albo para a súa instalación na Plisan

O
s colexios de
Salvaterra de
Miño partici-

pan no proxecto Pre-
vención da Violencia de
Xénero en Educación, a
través do Concello e
subvencionado pola De-
putación de Pontevedra.

O Concello considera que é
un programa moi importante
para @s nos@s pequen@s. O
obxectivo do mesmo é favorecer
as relacións de xénero saudables,
baseadas na igualdade, no  res-
pecto mutuo e na liberdade in-
dividual;  anticiparse ao esta-
blecemento das relacións asi-
métricas entre o home e a muller
que supoñan o sustento da vio-
lencia de xénero nas súas dis-
tintas modalidades,  ademais de
apoiar ao profesorado na edu-
cación emocional do alumnado.

O programa vai dirixido ao
alumnado e profesorado de 3º e
4º de primaria do CEIP Infante
Felipe, CEIP de Leirado e CEP
Carlos Casares, o número apro-
ximado de participantes será de
215.

Todas as actividades serán pre-
sentadas e programadas xunto
cos centros educativos durante
o mes de novembro, uns de forma

presencial e outros de forma on-
line. No CEIP Infante Felipe as
xornadas serán a semana do 2
ao 6 de novembro, xoves e venres,
a semana do 9 ao 13 de novem-
bro, xoves e venres, e a semana
do 16 ao 20 de novembro, xoves
e venres ; o CEP Carlos Casares
os mércores 11, 18 e o xoves 26
de novembro. Sesións de 09:40
a 10:30 e de 10:30 a 11:20; e
por último CEIP leirado (online)
martes 3, 10 e 17 de novembro
de 10:00 a 10:50 con terceiro e
de 10:50 a 11:40 con cuarto.

Ademais este programa inclúe
como novidade a elaboración
dun vídeo onde se mostrarán
esas accións e obxectivos a cum-
prir, que se irá elaborando de
aquí a finais de curso.

Con iniciativas como estas o
Concello pretende que @s nos@s
nen@s obteñan unha educación
baseada na integración, igual-
dade e respecto.

Salvaterra organiza un ano máis
unha campaña de prevención da

violencia de xénero nos seus
centros educativos
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SALVATERRA

O
pasado 7 de outubro
ficou constituida en
Salvaterra de Miño a

Plataforma pro monumento ás
vítimas do golpe de estado de
1936.

Tendo en conta que de Sal-
vaterra fusilaron a máis de once
persoas, entre eles o Tte. de Al-
calde José Domínguez de Cor-
záns, no territorio do concello
pasearon a uns dez, entre eles
o concelleiro Bernardo Bernárdez
de Alxén, o Alcalde Manuel Ma-
riño logrou fuxir, represaliaron
e depuraron a bastantes máis e
obrigaron a ir á guerra a moiti-
simos máis.

Faise imprescindible que estes
feitos non queden no esquece-
mento polo que Salvaterra non
pode quedar indiferente ante o
sucedido. É de xustiza, despois
de tantos anos, que esas vítimas
teñan o recoñecemento que se
merecen, do mesmo xeito que
para os seus descendentes e os
veciños en xeral non caian no
esquecimento. 

As persoas adheridas a esta
plataforma fano voluntariamente
a título individual, sen xerarquías
nin estrutura piramidal, pluralista
e incluinte, intentando acadar
a maior amplitude de participa-
ción responsable e respectuosa
con todas as opinións e visións.

Como tal non pertence a nin-

gún partido político, é un medio
onde se asumen e se exercen os
dereitos e obrigacións como ci-
dadanía. Non hai estatutos, nin
se vai a dar de alta en ningún
lugar, tan só defende uns ob-
xectivos prioritarios.

Dadas as dificultades de reu-
nión nestes intres polo Covid-
19, casi tódalas participacións
fanse a través de correo-e, te-
léfones e grupo de wasab.

Obxectivos da plataforma:
a) Acadar que se erga un

monumento na honra das vítimas
do golpe de estado de 1936 en
Salvaterra.

b) Fomentar a publicación
dun libro sobre o que aconteceu
en Salvaterra.

c) Lograr a exhumación dos
5 asasinados que están soterra-
dos no adro da igrexa de Ca-
breira.

d) Traballar para que desa-
parezan todos os vestixios de
exaltación fascista no Concello.

e) Intentar recuperar un baúl
con documentos pertencentes
ao Tte. de alcalde José Domín-
guez.

Todo elo ao amparo da nova
lei de Memoria Democrática.

Camiño andado
O pasado martes día 13 xa

houbo unha reunión con repre-
sentantes do grupo de goberno
municipal (alcaldesa Marta e

ttes. alcaldes Ernesto e Andrés)
onde se trataron dous dos temas
básicos para acadar o primeiro
dos obxectivos, erguer o monu-
mento, relativos ao texto e ao
lugar onde ubicalo.

- O texto recollería. “ESPAZO
DA MEMORIA”, “ O pobo de Sal-
vaterra de Miño en recoñece-
mento ás vítimas do golpe de
Estado de 1936”

- O lugar. A proposta da pla-
taforma foi a colocación da placa
na fonte ubicada no parque que
está diante do mercado municipal.
(Deste xeito transformamos unha
fonte con vestixios franquistas
nun espazo da memoria)

Estas dúas propostas, texto
e lugar, están pendentes da
aprobación do resto de compo-
ñentes do grupo municipal.

Plataforma pro monumento ás vítimas 
do golpe de estado de 1936

O
Concello de Salvaterra
de Miño, a través do
Programa de Educación e

Intervención Familiar do Depar-
tamento de Servicios Sociais,
convocou á X edición do Con-
curso Slogans contra a Violencia
de Xénero, dirixido ao alumnado
do IES de Salvaterra. 

A iniciativa consiste en con-
feccionar marcadores de páxinas
cun slogan que transmita  con
claridade unha mensaxe que fo-
mente a igualdade, a tolerancia,
a non violencia e a desmitificación
de estereotipos. Neses marcadores
se incluirán igualmente números
de teléfono e enderezos a onde
se dirixir, en caso de coñecer ou
ser víctima dunha situación de
malos tratos. 

O concurso conta con 4 pre-
mios. Tres deles valorados en 50€
poderán ser trocados por material
educativo, deportivo, roupa e/ou
música e un primeiro premio, va-
lorado en 150 €, que será o
slogan gañador e se converterá
no lema da campaña de prevención
e sensibilización de 2021.

O Concello leva anos traba-
llando cos máis novos na preven-
ción deste tipo de violencia a fin
de que, dende idades tempranas,
se establezan as bases para rela-
cións sans e saudables.

X Edición do
concurso "Slogans
contra a Violencia
de Xénero 2020"



A
presidenta da Deputación
de Pontevedra, Carmela
Silva, e o alcalde de Pon-

teareas, Xosé Represas, presenta-
ron o proxecto de musealización
do Castelo de Sobroso, que será
posible grazas a un orzamento da
Deputación valorado en 300.000
euros, co obxectivo de salientar
o seu pasado medieval con tec-
noloxías do século XXI.

O proxecto, que estará listo
para o verán de 2021, ten un ca-
rácter "vangardista, innovador,
tecnolóxico, que falará da historia,
do patrimonio e da cultura dende
unha contorna medioambiental
incomparable”, asegurou Silva. 

Pola súa banda, o alcalde pon-
teareán destacou como este pro-

xecto, grazas ás innovacións tec-
nolóxicas audiovisuais, permitirá
observar "a importancia do castelo
non só para Galicia, senón tamén
para Portugal”, afondando na rica
historia desta fortaleza símbolo
do patrimonio histórico e cultural
da comarca do Condado, pero
"tamén provincial e do país",
destacou Represas.

O goberno provincial xa apro-
bou o proxecto, incluído na partida
dos Orzamentos de 2021, a falta
de concretar a licitación, cun
prazo de execución de catro meses. 

O proxecto de musealización
contempla visitas dunha hora de
duración en grupos reducidos de
ata 15 persoas, utilizando como
idiomas o galego, o castelán e  o

inglés, na modalidade de "turismo
experiencial". 

Serán sete proxeccións audio-
visuais divididas en temáticas
como “Sobroso na paisaxe”, con
imaxes fotográficas da fortaleza
medieval; “O castelo, protago-
nista na Idade Media”, que tra-
tará de personaxes históricos vin-
culados a Sobroso como Urraca I
de León, Alfonso VII de León,
Dinis de Portugal e Isabel de
Aragón; “O castelo, da destrución
á recuperación”, con tecnoloxía
do “videomapping” (proxección
sobre elementos) para resaltar a
sillería das paredes do castelo;
“Os seres máxicos e a auga”
sobre as lendas dos bosques de
Sobroso; “A construción do cas-

telo” que, dende o corpo da torre
da homenaxe, presentará o oficio
da cantería na construción do
castelo; e finalmente “Os caste-
los, escenario de trobadores”,
que rememorará a lírica da Idade
Media a través dos trobadores e
as historias de amor. A visita
guiada a Sobroso concluirá co

acceso á terraza e á prominente
torre da homenaxe. 

Desde 2015, a Deputación leva
investidos no Castelo máis de
1.275.000 euros. O castelo de
Sobroso recibe preto de 20.000
visitantes anuais. A pesares dos
efectos da pandemia, neste 2020
recibiu a 11.000 persoas.
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O Castelo de Sobroso recuperará o seu esplendor 
grazas á Deputación de Pontevedra 

Será no verán de 2021, cun proxecto de musealización 
de 300.000 euros de investimento

A
Deputación de Pontevedra
presentou o seu proxecto
de Orzamentos 2021, que

contará con dous eixes estratéxi-
cos: o cumprimento da Axenda
2030 e os 17 Obxectivos de De-
senvolvemento Sostible (ODS)
como principal folla de ruta; e o
reforzo do investimento público
como ferramenta para dinamizar
a actividade económica e a xera-
ción de emprego. 

A presidenta Carmela Silva e o
vicepresidente Cesar Mosquera
presentaron este orzamento, que
se incrementa ata os 164,5 millóns
de euros, un 2,2% máis que en
2020, e cunha situación de sol-
vencia financeira, con a penas
3,8 millóns de débeda, moi dife-
rente aos 41 millóns de euros de
débeda existente en 2015. O or-
zamento consolidado, contando
coa Escola de Enfermería e o Con-
sorcio Contra Incendios, alcanza

os 168,1 millóns.
A Axenda 2030 está presente

co plan de traballo “Obxectivo
Pontevedra Provincia, Alianza Lo-
cal #17ODS”, que reforza a política
social, a innovación e a dixitali-
zación, a reactivación de sectores
estratéxicos como a cultura e o
turismo, e o mantemento da igual-
dade e o medio ambiente como
eixos prioritarios.

Tamén destaca o Plan Concellos
como reforzo do investimento pú-
blico cara á reactivación econó-
mica, co foco nas infraestruturas
e a mobilidade sostible, sectores
produtivos, emprendemento e pe-
mes, investigación e innovación,
e á loita contra o despoboamento
nun equilibrio sustentable do te-
rritorio, entre outros obxectivos.

O vicepresidente Mosquera in-
formou que estes orzamentos po-
derán superar de largo os 200
millóns de euros cando se incor-

poren os remanentes de 2020,
que superaran os 20 millóns de
euros, e tamén a inxección de
cartos europeos dos Fondos Co-
munitarios 2021-2027 e do Fondo
de Reactivación Económica.  

Grazas ao Plan Concellos, a
Deputación volve a ser a admi-
nistración provincial de todo o
Estado que máis transferencias
realiza aos municipios, achegando
un 35,34% dos recursos, dupli-
cando a media do 18,2 do resto
das Deputacións provinciais. 

En 2021, as achegas aos Con-
cellos aumentarán ata os 61,2
millóns de euros, un 9,68% máis
que en 2020. Mantense as condi-
cións de flexibilidade de axudas
derivadas dos efectos socioeco-
nómicos da pandemia, que poden
mobilizar ata 6 millóns de euros.

En canto a sectores, o reforzo
da política social terá un incre-
mento dun 3%, chegando aos 17

millóns de euros. En medio am-
biente e políticas de sostenibili-
dade, o orzamento presenta un
notable aumento de case un 11%,
ata os 35,5 millóns de euros, 

A reactivación cultural, do tu-
rismo e do deporte (21 millóns
de euros) das políticas de igual-
dade (1,4 millóns de euros) son
outras das apostas orzamentarias
chave. En canto á administración
provincial, a busca da eficiencia
e da innovación reforzarase cun
orzamento de 28 millóns de euros,

un 3,65% máis que en 2020. 
Paralelamente, o vicepresidente

Mosquera informou que está a
elaborar un Plan Estratéxico de
captación de Fondos Europeos,
baseado nas liñas que marcan a
nova estratexia como a axenda
verde, a axenda urbana, a sus-
tentabilidade, innovación, dixi-
talización e a aposta polo I+D+I,
que xunto aos remanentes, suporá
unha inxección de cartos moi im-
portantes para poñer en marcha
un Plan Especial para a provincia. 

Deputación de Pontevedra presentou o Orzamento 2021 
co foco na Axenda 2030 e a reactivación económica

Serán 164,5 millóns de euros nun marco de solvencia financeira 

Un dos bocetos do proxecto de musealización.
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O
PP lamenta a mala xes-
tión que está a facer o
bipartito cos recursos

económicos do Concello.
Segundo os populares, despois

dun gran axuste económico re-
alizado polo PP ,entre os anos
2011 e 2015, que permitiu unha
recuperación económica e sanear
as contas do municipio, agora
dáse un “xiro de 180º que volve
colocar á Vila do Tea ao bordo
da bancarrota”. 

“Xa informamos que a situa-
ción era crítica. Acábase de asinar
un novo préstamo de dous millóns
de euros, tal e como anunciamos
hai un mes, co banco Sabadell,
para facer fronte aos desfasa-
mentos económicos que está a
xerar a falta de previsión e mal-
gasto deste bipartito. Que non
nos engane máis. Pide créditos
para poder cadrar as súas contas
e non para investir. O mesmo

dixeron fai catro meses cando
solicitaron un millón de euros
de anticipo á Deputación, e agora
de novo non teñen crédito”, di
o PP.

“O alcalde ou non se decata
ou nos quere enganar. Mente
cando di que os datos son favo-
rables. Falta á verdade cando di
que os provedores están a cobrar
a 13 días, están a facelo a 43,
incumprindo a lei. Os informes
da Tesourería Municipal veñen
advertindo os últimos trimestres
que estamos en negativo porque
hai moitos máis gastos que in-
gresos. Está a xerarse unha bóla
de endebedamento que hipote-
cará o futuro das próximas cor-
poracións”. 

O PP solicitará explicacións
ao bipartito para que expliquen
porqué o ano pasado celebraron
ao grande o superávit e agora
recorren a créditos millonarios. 

O Concello recorre a unha
póliza de tesourería para
facer fronte ás débedas

O
Grupo Municipal do PP
interpuxo un recurso
potestativo de reposi-

ción, previo á vía xurisdicional,
para anular os cambios e prohi-
bicións de circulación que o bi-
partito anunciou no BOPPO en
relación á regulación de accesos,
circulación e estacionamento de
vehículos nas rúas  Baratillo, Ro-
gelio Groba, Praza Perillana,
Praza Maior e outras.  

Os populares consideran que
a resolución que se dita vulnera
o Real Decreto lexislativo 6/2015
do 30 de outubro polo que se
aproba o texto refundido da Lei
sobre Tráfico, circulación de ve-
hículos de motor e seguridade
viaria, por canto en virtude do
devandito artigo “non existe
competencia do Concello para
limitar o acceso ás rúas indicadas
na resolución dos vehículos de

veciños residentes con prazas de
garaxe nin obrigarlles baixo pena
de sanción a obter unha tarxeta
identificativa”

“É certo que corresponde aos
municipios a regulación, ordena-
ción, xestión, vixilancia e disci-
plina, por medio de axentes pro-
pios, do tráfico nas vías urbanas
da súa titularidade, así como a
denuncia das infraccións que se
cometan nas devanditas vías e a
sanción das mesmas cando non
estea expresamente atribuída a
outra Administración. Con todo,
o Concello non ten competencia
para a limitación ao acceso das
rúas relacionadas, se non existe
unha Ordenanza que o regule e
nestes momentos non a hai, por
iso recorremos esta resolución”,
explican os populares.

O mesmo que debería existir
un Plan de Emerxencias municipal

que defina con claridade como
deben actuar os servizos de am-
bulancia, bombeiros e outros
nestas rúas e prazas pechadas
ao tráfico, e en rúas cun único
sentido.

O PP lamenta a falta de diálogo
do Goberno local que provocou o
malestar de moitos veciños da
zona ao atoparse, sen aviso pre-
vio/previo aviso, con “carteis pe-
gados nos que se lles prohibía o
paso e convidábaselles a sacar
unha tarxeta acreditativa para
poder entrar nestas rúas e prazas
aínda sendo residentes e tendo
as súas prazas de garaxe.  Os po-
pulares solicitan que se impugne
a resolución así como as posibles
sancións que puidesen derivar da
mesma e solicitan ao pleno da
corporación que se declare nulo
este anuncio por ser contrario ao
ordenamento xurídico.

O PP solicita declarar nula a limitación de
paso a vehículos de motor que estableceu

o bipartito en varias rúas 

O
Grupo Municipal do Par-
tido Popular en Pontea-
reas pediu un pleno

extraordinario coa finalidade de
esixir a dimisión do alcalde Xosé
Represas Giráldez (BNG) e da se-
gunda tenente de alcalde María
Jesús Garrote Represas (PSdG)
polo que considerou como "fra-
casos" nas súas xestións ante o
goberno central en febreiro de
2019 polos investimentos da N-
120 e da circunvalación da vila.

Tras recibir o borrador dos
Orzamentos do Estado 2021, o
PP considerou que Ponteareas
perde os 27 millóns de euros
para a N-120 e a súa variante, e
só recibirá, en caso de aprobarse
este borrador, uns 100.000 euros
para a circunvalación. Deste xei-
to, os "populares" denuncian
que Ponteareas "desapareu do
mapa de investimentos previsto
polo Goberno central". 

Anunciaron igualmente a po-
sibilidade de mobilizacións para

que no orzamento final devólvase
o diñeiro comprometido en 2018
polo entón goberno de Mariano

Rajoy, ou cando menos unha
cantidade que permita acometer
a mellora da N-120. 

PP Ponteareas esixe a dimisión do
goberno municipal polo N-120

O
concelleiro de Cultura
de Ponteareas, Fer-
nando Groba, anunciou

que o Doutor en Economía e
profesor da Universidade de
Oviedo, Damián Copena Rodrí-
guez, resultou gañador do VIII
Premio de Investigación "Fermín
Bouza Brey 2020".

Copena Rodríguez levouse este
premio, avaliado en 3.000 €, pola
súa investigación sobre o “Manexo
comunitario dos recursos naturais:
pasado, presente e futuro dos
montes veciñais en man común
de Ponteareas”. O xurado destacou
o valor científico e os obxectivos
realistas desta investigación, así
como a importancia da economía
ecolóxica e a posta en valor dos
baldíos de Ponteareas.

Utilizando o método do Premio
Nóbel (2009) estadounidense
Elinor Ostrom sobre o manexo
comunitario dos recursos natu-

rais, a investigación do profesor
Copena analiza a dinámica his-
tórica dos montes veciñais de
Ponteareas e en que medida
foron cumpríndose os principios
de Ostrom en materia de xestión
e manexo comunitario a partir
da acción colectiva. 

Damián Copena Rodríguez
gaña o VIII Premio

"Fermín Bouza Brey"
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A
primeira tenente de al-
calde e concelleira de en-
sino do Concello de

Ponteareas, Cristina F. Davila,
informou da consecución dunha
subvención de 199.377,25 euros
para acometer obras de reforma
e eficiencia enerxética nas esco-
las de Areas, Moreira, Parada
(Xinzo), Pías e Ribadetea, inte-
gradas no Colexio Rural Agru-
pado (CRA). 

O Instituto para a Diversifica-
ción e o Aforro da Enerxía (IDAE),
do Ministerio de Transición Eco-
lóxica, aprobou o proxecto para
mellorar a eficiencia enerxética
de cinco escolas unitarias inte-
gradas no CRA. As actuacións,
valoradas en 269.004,31 € dos
que o Concello aporta 69.627,06
€, concretaranse na mellora do
illamento térmico, carpintería ex-
terior e redución das emisións de
dióxido de carbono, previstas nun
33%, cumprindo así co principio

europeo de eficiencia enerxética.
Cabe destacar que o Concello

de Ponteareas, con máis de 23.000
habitantes, conta con dous CEIP
no rural e seis escolas rurais que
atenden a máis de 11.000 rapaces.
Nos CRA están matriculados 79
nenas e nenos que se beneficiarán
desta mellora.

A subvención do IDAE procede
de fondos europeos FEDER 2014-
2020. O goberno municipal dis-
pón de seis meses como máximo
desde a notificación da resolución
para iniciar a tramitación dos
procedementos de contratación
e dun ano para formalizar as
contratacións.

Ponteareas recibe 200.000 euros de
axuda para reformar 5 escolas rurais

A concelleira de Ensino visitando unha das escolas rurais para planificar as
obras de mantemento realizadas nestes últimos cinco anos. 

C
on motivo do 110 ani-
versario do nacemento
de Ricardo Carvalho Ca-

lero (30 de outubro), o Concello
de Ponteareas e as panadarías
do municipio realizaron a súa
homenaxe a través de bolsas de
pan conmemorativas, e con ma-
terial ecolóxico, coas caras im-
presas de Carvalho Calero e do
tamén escritor Alfredo Pedro
Guisado, acompañadas dunha
breve biografía e dun poema.

A iniciativa partiu da Conce-
llaría de Lingua de Ponteareas,
coa pretensión de conmemorar
tanto ao escritor homenaxeado
co Día das Letras Galegas 2020
como tamén no caso de Pedro
Guisado, figura literaria pon-
teareán e quen serviu de vínculo
para Carvalho Calero co reinte-
gracionismo. En 2021 conme-
morarase o 130 aniversario do
nacemento de Alfredo Pedro
Guisado.

Homenaxe a Carvalho Calero e
Pedro Guisado en Ponteareas 

E
n vésperas da entrada en
vigor do decreto da Xunta
de Galicia de suspensión

por un mes da actividade hosta-
leira ante o avance da COVID 19,
a Policía Local de Ponteareas
víuse na obriga de intervir varios
locais de hostalería ante a noto-
ria aglomeración de clientes que
superaban os límites de aforo,
algúns deles sen mascarilla e
consumindo na vía pública.

Segundo explicou Roberto

Mera, concelleiro de Bo Goberno
e responsable de Convivencia
Cidadá, "o nivel de irresponsa-
bilidade de certas persoas é in-
críbel e indignante", toda vez
Ponteareas está no nivel de
alerta vermella polos contaxios.

O Concello de Ponteareas está
tramitando ducias de expedientes
sancionadores a persoas e locais
que incumpriron as normas es-
tablecidas desde o inicio da
pandemia.

Intervidos locais de hostalería por
infrinxir o estado de alarma

O
Grupo Municipal do PP
agradece á Xunta de Ga-
licia o novo equipa-

mento para emerxencias que
acaba de adxudicar, segundo pu-
blicación no DOG, ao municipio
de Ponteareas. 

“Todos os anos están a dotar
de material e equipamentos aos
concellos de menos de 50.000
habitantes. O ano pasado adxu-
dicaron un remolque de emerxen-
cias e para este 2020, Ponteareas
recibe unha máquina esparcedora

de sal, solicitada polo goberno
bipartito. Con esta máquina Pon-
teareas pode mellorar a seguridade
das súas vías urbanas e interur-
banas, para evitar posibles acci-
dentes e colisións nos meses de
máis frío”, explican os populares. 

A Xunta de Galicia outorga ao Concello de
Ponteareas unha máquina esparcidora de sal 

para evitar accidentes no inverno



FORO A PENEIRA | Novembro de 20208

PONTEAREAS

Condado/Paradanta

Ponteareas

A
Concellaría de Cultura do
Concello de Ponteareas,
que dirixe o nacionalista

Fernando Groba Bouza, entre-
gou os premios da V edición do
certame de poesía Xogos Flo-
rais.

As persoas vencedoras desta
edición foron: na categoría in-
fantil, Marina Darriba Barbosa -
co poema titulado “Azul”-, Arón
Pregal Pérez -con “O can”- e
Lucas Días Gómez -con“O Con-
dado Paradanta”; na categoría
xuvenil, as persoas galardoadas
foron Elia González García -polo
seu poema “O meu mundo”,
Jennifer Abal da Silva -con

“Dunha nena orfa”- e Melisa
López Muñoz -con “O vacío”. E,
na categoría adulto, Rosa María
Novoa Vázquez -con “Primavera
Punk”, Ana Belén Fernández Me-
lón -con “Blasfemias”- e Dina
Carpente -con “Inimigo invisi-
ble”-.

O xurado, que o conformaron
o filólogo, profesor, dramaturgo
e escritor polifacético Roi Vidal
Ponte, a avogada e escritora Isa-
bel Blanco e o filólogo, profesor
e concelleiro de Cultura Fernando
Groba, valorou “a calidade poética
e lingüística dos textos así como
a súa orixinalidade e capacidade
de evocación”.

Premios dos Xogos Florais
de Ponteareas

O
Concello de Ponteareas,
segundo informa a con-
celleira de Medio Am-

biente, Rosa Covelo, asinou con
Cáritas un convenio de colabora-
ción para a xestión de residuos
téxtiles. Grazas a este convenio
colocaranse varios colectores na
rúa para a recollida de roupa e
materiais téxtiles que serán xes-
tionados posteriormente pola em-
presa á que Cáritas encarga éste
servizo “Servicios Comerciales de
Inserción Laboral”, entidade que
ten como obxectivo a creación de
postos de traballo de inserción
socio-laboral mediante a correcta
xestión de residuo téxtil.

Nunha primeira fase instalanse
colectores textiles na Avda. de
Galicia, Avda. Castelao e Rúa Re-
dondela no núcleo urbano e nas
parroquias de Santiago de Oliveira,
Bugarín, Guillade, Areas, Moreira,
ademais de no Punto Limpo.

Ésta acción enmarcase nos
obxectivos da estratexia de cam-
bio “Ponteareas hábitat sauda-
ble”, “temos que evitar que a
maioría dos residuos textiles aca-
ben nos vertedoiros e traballar
na liña marcada pola Unión Eu-
ropea para establecer unha re-

collida separada para os residuos
téxtiles ao máis tardar o 1 de
xaneiro de 2025”, indicou a con-
celleira nacionalista

Poderá depositarse roupa e
calzado en bo estado dentro de
bolsas pechadas e non moi volu-
minosas.

O Concello de Ponteareas colabora con
Cáritas na xestión de residuos textiles

O
Concello de Ponteareas
premia os tres mellores
relatos de medo polo Sa-

maín na IV edición do concurso
Ai amasiña que medo! 

O primeiro premio foi para o
relato “O gato da mala sorte”, de
Brais Vázquez da Silva; o segundo,
para “Nunca volverá”, de Martiño

Rama Hombreiro; e o terceiro,
para “Ai mamasiña que medo”, de
Alba Campos Rodríguez. O xurado,
que estivo composto por Manrique
Fernández (xornalista e escritor),
por Pilar Alonso (poeta) e Fernando
Groba (concelleiro de Cultura e fi-
lólogo), salientou “a alta partici-
pación e a calidade dos textos

que se presentaron”. Subliñou ta-
mén que “valoramos, sobre todo,
a capacidade daqueles textos que
fomentan o medo mais sen a ne-
cesidade de seren sanguinarios”.
Os textos gañadores publicaranse
na páxina de facebook da Conce-
llaría de Cultura  (https://www.fa-
cebook.com/visitponteareas/).

Brais Vázquez, Martiño Rama e Alba
Campos gañan o Ai mamasiña que medo!
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FUCO PRADO

J
uan Carlos González Carreira,
voceiro municipal de Alterna-
tiva Cidadá de Ponteareas

(ACiP), informou que o Xulgado
Contencioso-administrativo Nº 1
de Pontevedra condenou ao Con-
cello de Ponteareas, a través do
Procedemento Ordinario
386/2019, por negar o acceso

aos concelleiros de determinada
documentación.

A condea remítese á negativa
do Concello ao acceso aos partes
diarios (sesenta folios en total)
de turnos realizados polos Policías
locais e auxiliares durante os me-
ses de xullo e agosto de 2019, e
as actas de inspección realizadas

pola Inspección de Traballo e de
Servizos Sociais da Xunta de Ga-
licia, na residencia Santa Ana no
2019, e que afectan aos intereses
da veciñanza. Unha actitude que
ten sido "reiterativa nos derra-
deiros cinco anos", segundo de-
nunciou ACiP.

A demanda foi presentada polo

voceiro de ACiP en datas de 16
de setembro e 1º de outubro de
2019, na súa condición de voceiro
municipal desta formación polí-
tica, conforme dispón o artigo
77 da Lei 5/1997, de 22 de xullo
da Administración Local de Galicia
(LALGA). 

A demanda interposta baséase
na vulneración do dereito funda-
mental do artigo 23.1 CE. Neste
sentido, o xulgado decidiu rexeitar
as excepcións de inadmisión es-
grimidas polo Concello de Pon-

teareas e estimar o recurso con-
tencioso-administrativo de ACiP
nesta vía xudicial, pola súa con-
gruencia coas solicitudes presen-
tadas. 

A condea ao Concello de Pon-
teareas contempla a entrega in-
mediata da copia da documenta-
ción solicitada e o pago das
costas do proceso, cun límite
máximo de honorarios de 700 eu-
ros. A senteza é recurrible pero
contundente nas conclusións do
xuíz.

Concello de Ponteareas condenado por
negar acceso a documentación 

C
on motivo da primeira
visita institucional de
María Xosé Piñeiro, de-

legada territorial da Xunta de
Galicia en Pontevedra, o al-
calde de Ponteareas Xosé Re-
presas e a tenente de alcalde
Chus Garrote trasladaron as
prioridades que para o 2021
ten este Concello, e que foron
consensuadas e aprobadas por
unanimidade no pleno da Cor-
poración municipal.

Entre estas prioridades des-
tacan as relacionadas con sa-
neamento e abastecemento mu-

nicipal nas parroquias de Moreira,
Ribadetea e San Mateo de Oli-
veira; a mellora da seguridade
viaria na estrada autonómica
PO-403 dende o enlace coa A-
52; o proxecto de transformación
da Avenida Castelao en base ao
Plan de Mobilidade Municipal; a
eficiencia enerxética nos centros
educativos; reformas dos CEIP
Fermín Bouza Brey e Oliveira; a
ampliación do Centro de Saúde;
e a compensación por parte da
Xunta para os gastos de hixie-
nización nos centros educativos
motivados pola COVID 19.

Ponteareas presentou á Xunta
as súas prioridades municipais 

O
Concello das Neves ten
conciencia e compro-
miso, sobre a urxente

necesidade de resolver diversas
problemáticas en materia de ac-
cesibilidade e mobilidade.

No Plan Integral recóllese
unha análise dos diferentes pun-
tos da xeografía municipal onde
foron identificados verdadeiros
problemas de accesibilidade,
principalmente en asentamentos
de poboación vencellados ao
ámbito do medio rural. Dito es-
tudo identifica as problemáticas
e analiza as posibles solucións,
avaliando economicamente o
seu custe, de feito que, ademais,
xerarquiza as actuacións en fun-
ción do número de persoas ou
poboación que se verá benefi-
ciada logo da súa resolución.

Esta primeira fase comprende
actuacións camiños de Porteliña

e Piñeiro en San Cibrán de Ri-
barteme, da Capela e Outeiro en
San Pedro de Batalláns, e no ca-
miño de Leiradiño en Taboexa.
Nun dos camiños retirarase o
punto de enerxía eléctrica que
actualmente está no medio da
vía. Noutros dous casos, os tra-
ballos incluirán a necesidade de
execución de muros de conten-
ción. Finalmente todas as ac-

tuacións serán rematadas con
aglomerado asfáltico coa insta-
lación previa de rede de sanea-
mento nunha delas.

A actuación que agora comeza
comprenderá traballos en 1.952
metros cadrados e terán un custe
total de 80.230,03€ financiados
completamente a través do 'Plan
Concellos 2020' da Deputación
de Pontevedra.

Comezan as obras da 1ª fase do Plan
Integral de Mellora da Accesibilidade

nas Neves 2019-2023
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a
s alcaldesas e alcaldes das
Entidades Locais Menores
de Galiza reuníronse no

Castelo de Sobroso, que cedeu a
Deputación de Pontevedra para
tal fin, na parroquia de Vilaso-
broso que tamén é unha Entidade
Local Menor. 

Os alcaldes-presidentes de Ar-
cos da Condesa, Bembrive, Berán,
Camposancos, Chenlo, Morgadáns,
Pazos de Rei, Queimadelos e Vi-
lasobroso intercambian as expe-
riencias e o día a día na xestión
das administracións locais que
representan.

Despois de algo máis de un
ano de lexislatura que é a pri-
meira para moitos alcaldes e
tras varias convocatorias elec-
torais e aínda coas vicisitudes
sanitarias da actual emerxencia

sanitaria, esta iniciativa de reu-
nirse é aplaudida por tódalas
Entidades que necesitaban com-
partir e aprender coas súas ho-
mólogas porque, como dixo unha
das alcaldesas: “A unión fai a
forza”.  

As Entidades Locais Menores
son a administración pública das
parroquias pero en Galiza son
minoritarias, a diferencia doutras
comunidades autónomas ou das
freguesías en Portugal, e ademais
minimizadas desde o resto das
administracións, as veces por
desleixo ou descoñecemento lles
dan as costas. 

Esta reunión de Entidades bus-
ca fortalecer unha agrupación,
un punto de partida para trazar
as liñas básicas para mellorar a
comunicación con outras admi-

nistracións e poder lograr a
medio prazo compromisos coa
Xunta de Galiza e as Deputacións
Provinciais, especialmente a De-
putación de Pontevedra onde es-
tán oito das nove Entidades.
Compromisos que reflictan en
subvencións específicas e liñas
de investimento que non teñan
que depender dos Concellos nos
que están localizadas.

Aínda que existen asimetrías
importantes entre as diferentes
Entidades que varían dos miles
de habitantes a uns poucos cen-
tos, tódalas alcaldesas e alcaldes
coinciden na importancia de
manter este tipo de reunións
anualmente e non descartan aso-
ciarse para defender mellor os
intereses dos veciños das parro-
quias con Entidade.

Histórica reunión das nove 
Entidades Locais Menores de Galiza 

no Castelo de Sobroso

O
investimento de preto
de 184.000 euros por
parte da Deputación

permitiu á veciñanza de Covelo
dispoñer dunha nova praza ao
redor da igrexa de San Bartolo-
meu da Lamosa e unha rede de
saneamento que acaba cos pro-
blemas no núcleo da Graña,
dous núcleos do territorio mu-
nicipal que acaban de recibir o
impulso do Plan Concellos. O
deputado de Cooperación, San-
tos Héctor, e o alcalde, Juan
Pablo Castillo, visitaron as
obras e destacaron a mellora
que supoñen para a prestación
de servizos públicos de cali-
dade desde o rural.

As obras de acondiciona-
mento patrimonial da praza
da igrexa de San Bartolomeu
da Lamosa tiveron un orza-
mento de 121.020 euros e su-
puxeron a creación dun espazo
de convivencia veciñal no con-
torno do templo, o palco da
música, o peto de ánimas e o
cemiterio. Un conxunto patri-

monial que agora queda em-
belecido e en perfectas condi-
cións de uso. O anterior pavi-
mento de cemento e terra,
moi deteriorado, foi substituído
por lousa de granito nunha
superficie duns 750 metros ca-
drados e zonas complementa-
rias de lastra rústico, con ou-
tros 300 metros de superficie.
Colocouse tamén unha varanda
de seguridade, bancos, unha
árbore e, finalmente, pintouse
o palco. A maiores dotouse á
zona dunha praza sinalizada
para aparcamento de persoas
con diversidade funcional.

Na Graña, a subvención de
62.255 euros da Deputación a
través do Plan Concellos fixo
posible a construción da rede
de saneamento que dá servizo
xa a 15 vivendas. Un colector
que, ademais, quedou preparado
para catro novas redes secun-
darias que se estenderán por
todo o núcleo, permitindo o
seu saneamento integral nun
ámbito moi próximo ao río Tea. 

Covelo estrea unha praza na
Lamosa e a nova rede de

saneamento na Graña
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Arbo licita actuación no Parque
Forestal “Bouza de Miguel”

O
s seis xulgados do Social
de Vigo admitiron a trá-
mite as denuncias reali-

zadas por 12 traballadores
relacionados laboralmente co
Concello da Cañiza, e que recla-
man categorías profesionais, in-
definidade e despidos ou ceses.

Todas as denuncias proceden
do mandato do anterior goberno
do Partido Popular (PP), pero se
resolven agora, tendo que de-
fender os intereses do Concello
da Cañiza diante do Xulgado o
seu Alcalde Luis Piña (PSdG),
asumindo o gasto por asistencia

xurídica (5.808,00 euros ata o
momento) e nomeamento de abo-
gados de procedementos que non
lle corresponden. 

Destes 12 expedientes, oito
corresponden ao Servizo de Axuda
ao Fogar, unha da traballadora
asignada a instalacións deporti-
vas, un auxiliar de protección
civil, un autónomo que reclama
ser incorporado á plantilla de
laborais indefinidos, e unha per-
soa de designación política do
anterior alcalde que tamén de-
manda a súa incorporación como
persoal laboral.

Admitidas denuncias laborais
contra o anterior goberno 

do PP na Cañiza

O
Alcalde Luis Piña, des-
pois de terse enterado
polos medios de comu-

nicación de que a Xunta creará
un novo Grupo de Emerxencias
Supramunicipal (dependente da
Academia Galega de Seguridade)
con base na Cañiza para a inter-
vención en situacións de risco
en toda a Comarca, manifesta
que “de materializarse esta pro-
posta dende o Concello estare-
mos en disposición de acoller o
Grupo e dotalo dunha Base”.
Continúa dicindo que “a pesar
da delicada situación económica

do Consistorio, somos os primei-
ros que queremos colaborar na
implantación deste Grupo de
proximidade, especialista en in-
cendios urbanos e industriais,
forestais, excarcelación de acci-
dentes de tráfico e mesmo pri-
meiros auxilios, cuxo obxectivo
é atender á poboación no menor
tempo de resposta posible”.

Con todo e ainda que a no-
ticia é moi favorable para o
noso Municipio, dende o Con-
cello considérase que o proce-
demento e as formas para lanzar
esta proposta non foi a máis

adecuada, xa que antes de in-
formar aos medios a Xunta de-
bería ter contactado co Concello,
como parte implicada xa que
teremos que reservar crédito
no orzamento para asumir a
porcentaxe de financiación que
nos corresponda e ata o día de
hoxe non houbo ningún tipo
de comunicación a este res-
pecto.

Este intento de crear o Grupo
xa estaba enriba da mesa en
negociacións hai unha década,
así que se agora fructifica “Ben-
vido sexa”.

A Xunta implantará un Grupo de
Emerxencia Supramunicipal na Cañiza

O
Concello contrata por 4
anos o alumeado de
nadal que encherá as

rúas e lugares da Cañiza de es-
píritu navideño despois dun di-
fícil ano de contención de gasto
ocasionado polas débedas do
Concello e desánimo producido
pola pandemia da COVID-19.

Durante un mes as luces de
Nadal adornarán A Cañiza para
o desfrute de todos os veciños,
en especial dos nenos, das fa-
milias, do comercio e da hoste-
lería. Dende o 5 de decembro
ata o 7 de xaneiro de 2021.

O contrato adxudicarase por
4 anos por un importe de
23.000€/ano máis Ive que ven

a sumar 92.000€ en 4 anos. Os
pregos de contratación premiarán
ás empresas que garantan a efi-
ciencia enerxética así como o
aporte do 80% do alumeado en
lámparas LED. Ademáis éste é o
importe de adxudicación de saída
pero as empresas poden ofrecer

rebaixas, polo que o coste po-
dería ser todavía menor.

Debido ás medidas de obri-
gado cumprimento impostas pola
Nova Normalidade, o Concello
tivo que anular as actividades e
actuacións que sempre se pro-
gramaban no Nadal, pero o Al-
calde afirma que “de ningunha
maneira quedarán os nosos ve-
ciños sen alumeado navideño,
porque o merecen”. Continúa
manifestando que esta decora-
ción axudará a recuperar o ánimo
na nosa poboación afectada du-
ramente dende o mes de marzo
pola crise sanitaria e contribuirá
a que o comercio e a hostelería
local volvan a coller ritmo.

O Concello da Cañiza contratará por
catro anos o alumeado de Nadal

O
Concello de Arbo con-
voca o concurso de car-
teis con motivo da

celebración da LXI Festa dá Lam-
prea, declarada de interese turis-
tico nacional no ano 2016, que
terá lugar os días 23, 24 e 25 de

abril do ano 2021.
O prazo para presentar as pro-

postas finalizará o 11 de xaneiro. 
Establécense un primeiro pre-

mio de 800 euros para o vencedor,
400 euros para o segundo e 200
euros para os terceiros premios.

Concurso de carteis para a 
LXI Festa da Lamprea

O
Concello de Arbo licita a
segunda fase do acondi-
cionamento do Parque

Forestal Bouza de Miguel
O importe do contrato ascen-

dería a 31.212,88 € que será
subvencionado pola Deputación,
por  21.849,02 €, e con fondos
propios do Concello de Arbo.

Na primeira fase, foron entre

outras a implantación de medidas
fronte os incendios forestais, a
plantación de arbores autóctonos,
a eliminación das especies seuca-
liptus en faixas de defensa prima-
ria, a instalación de elementos de
xogo infantís (tirolina, tobogán
con pendente, columpio
adaptado,etc.) e a colocación de
paneis informativos.

O
Concello da Cañiza e as
comercializadoras de
electricidade Gas &

Power e Naturgy Iberia asinaron
os Acordos de Pagos a 36 meses
para eliminar a débeda con
estas dúas sociedades que as-
cende a un total de 392.356,44
€, aos que hai que engadir o re-
cibo mensual de gasto por su-

ministro eléctrico que supera os
31.000 €uros.

Con esta operación o Con-
cello poderá adherirse ao Acordo
Marco da FEMP para o submi-
nistro de electricidade coas
mellores tarifas, podendo re-
ducir en máis de 100.000€
anuais o coste da luz das ins-
talacións públicas, un total de

380.000€ ao ano entre os máis
de 65 subministros existentes.
"Co aforro previsible do 30%
que conseguiremos acolléndo-
nos ao Acordo Marco da FEMP,
estaremos en disposición de
poder pagar a mensualidade da
deuda do Plan a 3 anos e eli-
minar a morosidade con estas
compañías" explica o Alcalde.

A Cañiza asina un plan de pago a 3 anos coas
comercializadoras de electricidade
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N
a última edição, noticia-
mos a situação que a re-
gião do Alto Minho

estava a atravessar. Eram 1.317
casos de COVID-19 confirmados,
dos quais 928 estavam curados,
sendo 65 o número de óbitos e
324 o número de casos ativos,
isto até ao dia 16 de outubro.

Passado quase um mês, no dia
13 de novembro, os dados da
mesma região são agora de 2.822
casos confirmados, 1.693 recu-
perados, 79 óbitos registados e
1.050 estão ativos.

Verifica-se assim, mais do triplo
de casos ativos e o dobro de
casos registados de COVID-19.
Em oito meses de pandemia, foram
registados 1.317 casos e passados
30 dias apenas, a sua totalidade
foi de 2.822 os casos registados
até 13 de novembro, mais 1.505
casos de COVID-19 registados em
apenas um mês.

Por esse motivo o governo
português, decretou o confina-
mento em 191 concelhos de Por-
tugal, nos fins de semana de 14-
15 e 21-22 de novembro. Serão

fins-de-semana destinados ao con-
finamento, estando a maioria dos
estabelecimentos comerciais en-
cerrados, a partir das 13h até às
5h do dia seguinte. Sete desses
concelhos são pertencentes ao
Alto-Minho e são Valença, Paredes
de Coura, Vila Nova de Cerveira,
Caminha, Viana do Castelo, Ponte
de Lima e Arcos de Valdevez (ape-
nas no fim-de-semana de 21-22).

A Direção Geral de Saúde (DGS)
aconselha a população em geral,
e todos os que nos visitam, e
porque se aproxima a época na-

talícia, a cumprirem as cinco me-
didas básicas para combater a
COVID-19. “Distanciamento Social
de 2 metros”, “Lavar as mãos
com frequência e desinfeção de
superfícies”, “Utilização de Más-
cara de Higienização”, “Cumprir

com a Etiqueta de Respiratória”
e utilizar a app “STAYWAY COVID”
de forma a se proteger e proteger
os outros. 

Mais informações nas unidades
locais de saúde e em https://co-
vid19.min-saude.pt/

Alto Minho com o triplo de casos ativos
de COVID-19 em apenas um mês…

O
Município de Paredes
de Coura, irá realizar
nas quartas-feiras,

pelas 21h00, dos dias 11, 18 e
25 de novembro, um ciclo de
conversas online que intitulou
“Aproximar”. Estas sessões irão
contar com a presença de orado-
res pediatras, neuropediatras e
pedopsiquiatras, que decorrerão
em direto na página de Face-
book do Município de Paredes de
Coura.

A situação atual que vivemos
coloca a todos uma série de de-
safios. As consequências sociais,

psicológicas e económicas são
do mais variado grau. Por tudo
isto, reunimos alguns oradores
que abordarão diferentes temá-
ticas centradas nesta lógica de
experimentação social a que a
pandemia nos obrigou, e que
acompanham as diferentes fases
de desenvolvimento.

Será uma oportunidade para
se debaterem diferentes temas,
identificarem algumas estratégias
que facilitam a gestão emocional
e comportamental dos filhos/alu-
nos, sempre com a perspetiva
de os Aproximar.

“Aproximar” - ciclo de conversas online

D
evido ao confinamento
parcial decretado pelo
Governo, a partir de

16 de novembro para 191 con-
celhos portugueses, entre os
quais consta o de Vila Nova de
Cerveira, o AQUAMUSEU do rio
Minho vai estar temporaria-
mente encerrado ao público,
mantendo-se ativa a sua ver-
tente digital, através da sua pá-
gina na rede social Facebook.

Assim, estão disponíveis duas
exposições até ao final do ano:
o linguado, até o final de no-
vembro e o meixão, até o final
de dezembro.

Relativamente à espécie “lin-
guado”, com periodicidade se-
manal, vai ser colocada infor-
mação, complementada com re-
gisto fotográfico. Objetivo é
obter conhecimento mais de-
talhado sobre a espécie e que

o mesmo seja absorvido e par-
tilhado, quer em contexto es-
colar, quer em contexto fami-
liar.

Já relativamente à espécie
“meixão”, vai ser possível obter
mais informação. O rio Minho é
o único rio, em Portugal, onde
é permitida a pesca de meixão.
Isto  graças a um acordo entre
as autoridades portuguesas e
espanholas, pois no passado, o
meixão era consumido pelas
gentes ribeirinhas e vendido à
malga, porta a porta. Quando o
seu valor económico aumentou,
passou a ser vendido, quase na
totalidade para Espanha, onde
há uma forte tradição no seu
consumo. 

Pode acompanhar as expo-
sições em https://www.face-
book.com/Aquamuseu-Rio-Min-
ho-492426870824606/

Aquamuseu dinamiza
exposições nas redes sociais

Hugo Rodrigues | "As Crianças e os Ecrãs” | 11 nov - 21h00
Licenciado em Medicina pelo Instituto de Ciências Biomédicas Abel Salazar da Universidade do Porto,

é pediatra na Unidade Local de Saúde do Alto Minho, em Viana do Castelo. Leciona na Escola de Medicina
da Universidade do Minho e é formador pelo European Ressuscitation Council na área de Emergências Pe-
diátricas. É autor dos livros “O Livro do seu Bebé” e “O Livro Mágico do Avô João”, e do blog “Pediatria
para Todos” (blogpediatriaparatodos@gmail.com)

Nuno Lobo Antunes | "Perturbações do Desenvolvimento" | 18 nov - 21h00
Neuropediatra, licenciado em Medicina pela Universidade de Lisboa, fez parte do seu treino nos EUA

na Universidade de Columbia e Cornnell, tendo sido professor assistente de Pediatria e Neurologia nesta
última. Desenvolveu atividade de investigação com António Damásio, e no Memorial Sloan - Kettering
Cancer Center em Nova Iorque. É diretor do Centro de Desenvolvimento PIN-Progresso Infantil, de que é
fundador. 

Publicou os livros "Mal Entendidos" e "Mais Forte do que Eu", este último em colaboração com a Profª
Ana Rodrigues. No final de 2018 lançou o livro “Sentidos” em colaboração com a sua equipa clínica do
PIN.

Catarina Esteves Ferreira | "Os Desafios da Adolescência" | 25 nov - 21h00
Psiquiatra da Infância e da Adolescência, realizou o Mestrado Integrado em Medicina pela Escola de

Ciências da Saúde, da Universidade do Minho, e mais tarde o Internato de Formação Específica em
Psiquiatria da Infância e da Adolescência pelo Centro Hospitalar e Universitário de Coimbra. 

Atualmente trabalha como Pedopsiquiatra no Hospital de Braga. É autora de trabalhos de investigação
e publicações subordinadas a temas da especialidade, e membro de comissões científicas de congressos
da especialidade.
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O
presidente da Câmara
Municipal de Melgaço
enviou no passado sá-

bado, recados para o Governo
Português. Apesar de mesmo
partido político, o edil camará-
rio voltou à carga com a reivin-
dicação de mais investimentos
“na área da rodovia”. 

Em direto, no programa Aqui
Portugal da RTP, que decorreu
em Lamas de Mouro, Manoel
Batista, não perdeu mais uma
oportunidade. Não tendo iden-
tificado a que estradas se referia,
é certo que se tem debatido
pela pela requalificação da EN

202 que liga Monção a Melgaço,
de forma a promover o turismo
e a Industria a nível local.

Ainda durante a emissão,
Manoel Batista voltou a convidar
todos os portugueses  a “Viver
em Melgaço”, nome da campanha
iniciada recentemente pelo Mu-
nicípio, onde são
apresentadas várias razões, ima-
teriais e económicas, do porquê,
escolher Melgaço para viver.

A campanha foi assim lan-
çada em direto a 10 milhões
de pessoas, todos os portu-
gueses exceto os que já vivem
na região.

Presidente da Câmara de Melgaço
manda recados ao Governo

Português e convida portugueses a
“viver em Melgaço” 

O
Município de Monção,
inícia a partir do dia
20 de Novembro o

Natal Mágico em Monção 2020,
que decorrerá até ao dia 03 de
janeiro de 2021. 

Pretende uma maior conexão
e envolvimento entre a comuni-
dade monçanense e os seus vi-
sitantes, num ambiente de magia
que conta com a participação
especial das associações locais. 

Além da decoração própria
da época natalícia e inúmeros
espaços cénicos, a programação,
feita pela autarquia local, com-
preende outras atividades. O
objetivo principal é, não só co-
memorar esta época importante,
como também, promover o co-
mércio local, incentivando os

populares residentes e visitantes,
à realização das suas compras
de Natal, nos estabelecimentos
locais em Monção. 

No Natal, Monção brilha de
uma forma especial.

Natal Mágico em Monção 
já começou

T
al como aconteceu durante
todo o fim-de-semana de
14 e 15 de novembro um

pouco por todo Portugal, foram
várias as manifestações que oco-
rreram, devido às novas condi-
ções decretadas pelo Governo
Português, relativamente ao setor
da restauração e hotelaria.

Também a cidade de Valença,
pela importância estratégica que
tem com a Galiza e sabendo que
também a cidade de Tui se encontra
em confinamento, se manifestou
perante as medidas decretadas
pelo governo de Português. 

Cerca de sessenta empresários
da restauração e hotelaria dos
concelhos de Valença e Vila Nova
de Cerveira,  concentraram-se
perto do Jardim Municipal de Va-
lença, onde exigiram apenas e só
que os deixem trabalhar e também
que as regras de funcionamento
do setor não sejam alteradas a
toda a hora, criando uma maior
estabilidade no setor.

João Cunha, um dos empresá-
rios presentes e organizadores do
protesto, referiu que não querem
subsídios, nem apoios, querem

apenas que os deixem trabalhar. 
O empresário referiu ainda que

há uma série de restaurantes que
estiveram no protesto demons-
transdo a solidariedade pelo setor
e que fecharam e não sabem
quando vão reabrir. Há muitos
outros que, provavelmente, não
vão abrir, reforçou o empresário
de Vila Nova de Cerveira.

Valença e Vila Nova de Cerveira
integram a lista de concelhos com
risco elevado de contágio da CO-
VID-19, sujeitos ao recolher obri-
gatório entre as 23:00 e as 05:00,
e com circulação limitada a partir
das 13:00 de sábado e domingo.
Sento dois dos sete concelhos que

estão em risco elevado.
No final da manifestação, João

Cunha mencionou que a situação
do setor é dramática,  que tal não
se repercute apenas nos empresá-
rios e nas suas famílias, como
também nos seus  funcionários e
nas suas familias, nos produtores
e nas suas familias e nos fornece-
dores e nas suas familias. 

Como sabemos este é um setor
que movimenta muito a economia,
isto se estiver a trabalhar, se es-
tiver parado, cria muita fome e
muita miséria.

Deixem-nos então trabalhar,
referiram os empresários presentes
no protesto.

“Deixem-nos trabalhar” - protesto do sector
da restauração e hotelaria em Valença 

V
alença vai ceder edifício
para lar residencial, para os
cidadãos com deficiência

mental, utentes da APPACDM. O
Bloco C da zona escolar vai ganhar
nova vida, através desta cedência
do Município a esta instituição.

Com a obra, em curso, de re-
modelação do complexo escolar
da EB 2 e 3 / S de Valença a au-
tarquia ficou com a possibilidade
de ceder o Bloco C a esta insti-
tuição e ajudar a concretizar o
sonho de o concelho ter um lar
residencial para a APPACDM.

Com o novo lar residencial a
APPACDM passará a disponibilizar
um espaço com residência per-
manente todos os dias do ano.
Atualmente esta estrutura apenas

consegue assegurar residência du-
rante a semana, a 8 utentes. Com
a nova residência será reforçada
a oferta de alojamento até 20
utentes.

Câmara dá passo importante para Valença ter
residência para os cidadãos com deficiência mental
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N
o passado dia 12 de
novembro, por volta
das 21 horas, uma das

tílias centenárias existentes na
Praça Conselheiro Silva Torres,
vulgo “Terreiro”, caiu sobre um
dos bancos existentes. 

Não houve feridos, apenas
danos materiais, já que quando
se deu  a queda da árvore, quase
não havia movimento na praça
e ninuem sentado no banco da
praça.

Esta tília estava carcomida
no seu interior, tendo sido este
o eventual motivo de ter caido,
com estrondo, já que o mesmo
foi ouvido em rua mais distantes,
pertencentes ao centro histórico
da vila de Caminha.

Estas árvores terão sido plan-
tadas por volta de 1907, con-
soante se pode verificar nas
fotos e postais mais antigos da
vila de Caminha, sendo a se-
gunda árvore que cai nesta
praça. 

Entretanto Irá ser solicitado
pelo presidente da Junta de Fre-
guesia de Caminha/Vilarelho, à
Câmara Municiplal de Caminha,
que seja realizada uma avaliação
das restantes árvores da praça,
para que não haja novos acon-
tecimentos deste tipo, ou mais
graves, de modo a serem elimi-
nadas todas aquelas árvores que
não ofereçam seguraça para a
população, que frequentemente
utiliza esta praça.

Tília caiu sobre banco na Praça
Conselheiro Silva Torres

A
Casa de Repouso do “Bom
Jesus dos Mareantes”, em
Caminha, através da sua

direção, apela à colaboração de
voluntários e pretende contratar
trabalhadores a fim de dar uma
resposta ao surto de COVID-19
entre a quase totalidade dos seus
sessenta utentes e funcionários
desta IPSS se encontram. 

O “Bom Jesus dos Mareantes”,
já conta com quatro óbitos entre
os seus utentes e o número de
funcionários encontra-se extre-
mamente reduzido, já que 24 dos
seus trabalhadores se encontram
de baixa devido à COVID-19.  On-
tem foram recebidos os testes
realizados a todos os internados

e funcionários, revelando a grave
propagação da pandemia.

Assim a Junta de Freguesia
de Caminha/Vilarelho iniciou as-
sim uma campanha de sensili-
zação à comunidade, para que

surjam voluntários dispostos a
contribuir com o funcionamento
do Lar, face à escassez de meios
humanos existentes na atuali-
dade, para acudir à situação ex-
cepcional.

Situação complicada no Lar 
“Bom Jesus Dos Mareantes” 

A
s ilumações de Natal
foram ligadas na sexta-
feira dia 06 de novembro,

por todo o centro histórico de
Viana do Castelo.

As luzes foram ligadas gra-
dualmente, tendo iniciado pelas
19:30, com a iluminação das
ruas da cidade e do pinheiro de
Natal 3D instalado na Praça da
Liberdade.

Deu continuidade às 20:00,
com o primeiro espetáculo mul-
timédia na Avenida dos Comba-
tentes da Grande Guerra. 

Numa ação concertada entre
a Câmara Municipal de Viana do
Castelo e a Associação Empresarial
de Viana do Castelo (AEVC), as
ruas e praças de Viana do Castelo
estarão iluminadas e decoradas
como normalmente acontece na

epóca natalicia.
Em comunicado, a Câmara Mu-

nicipal de Viana do Castelo, afirmou
que as duas entidades optaram
por ter a iluminação natalícia du-
rante um período mais alargado,
até 10 de janeiro, procurando sen-
sibilizar empresários e consumi-
dores para a importância de pre-
parar o Natal com tempo, anteci-

pando as compras de Natal e evi-
tando os tradicionais aglomerados
típicos desta época festiva.

“O desafio é que Viana do
Castelo seja o local ideal para
estar e comprar durante a época
natalícia, em segurança, num
ambiente aprazível e atrativo”.

Pode ver videos alusivos à ilu-
minação existente em youtube.

Luzes de natal já estão ligadas 
em Viana do Castelo

N
o passado dia 07 de
novembro pelas 2h da
manhã foi dado o

alerta, via satélite, para um nau-
frágio de um veleiro, ao Centro
de Coordenação de Busca e Sal-
vamento Marítimo de Lisboa.

O alerta foi dado pelo tripu-
lação do veleiro que naufragou,
quando passavam  ao largo da
costa de Viana do Castelo. 

O veleiro tinha quatro tripu-
lantes franceses, sendo que
todos foram resgatados, apesar
de um ter sido resgatado já sem
vida. Este último, foi regatado
após ocorrer a sua  busca através
dos meios de salvamento dis-
poníveis, sendo que já se en-
contrava sem vida quando en-
contrado, segundo anunciou a
Autoridade Marítima Nacional.

Na operação de socorro os
três homens que foram resgatdos,

tinham idades compreendidas
entre os 49 e os 67. Tripulante
resgatado sem vida, tinha 63
anos.

Os três sobreviventes do nau-
frágio foram transportados para
os Açores.

Esta operação foi dirigida
pelo Centro de Coordenação de
Busca e Salvamento Marítimo
de Lisboa e mobilizou dois na-
vios mercantes, uma fragata,
uma aeronave da Força Aérea e
meios do Instituto de Socorros
a Náufragos.

Um morto num naufrágio de
um veleiro ao largo da costa

O
executivo municipal de
Ponte da Barca. aprovou
em reunião de Câmara, a

proposta relativa à elaboração do
regulamento de Patrocínio Despor-
tivo a Atletas de Alto Rendimento. 

A autarquia vai implementar
esta medida inédita no concelho,
para fomentar o desenvolvimento
da prática desportiva, apoiar a
participação de desportistas do
concelho nas mais variadas com-

petições, reconhecendo o papel
dos atletas de alto rendimento
enquanto veículos de promoção
do desporto e dos valores asso-
ciados ao mesmo e uma forma de
promover a região e o concelho.

Ponte da Barca vai criar regulamento de patrocínio 
a atletas de alto rendimento
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N
o âmbito da estratégia de
beneficiação dos espaços
públicos, o Município de

Ponte de Lima investirá cerca de
300 mil euros na Requalificação do
Centro Cívico da Gemieira, trala as-
sinatura do Auto de consignação.

O Município de Ponte de Lima
pretende requalificar este espaço
central da freguesia, uma área
de cerca de 4.050m2, dando assim
continuidade à intervenção an-
terior a qual privilegiou o largo
da Igreja e a via de acesso.

António Sá Matos, Presidente
da junta de freguesia da Gemieira,
classificou este ato como “um
momento histórico, a ampliação
do centro cívico da freguesia que
começou em 2003, com aquisição
de terrenos, é uma obra impor-

tante e muito ansiada pela po-
pulação para organizar os grandes
eventos da freguesia.”

Por sua vez, o Presidente da
Câmara Municipal de Ponte de
Lima, Victor Mendes, referiu que
com esta intervenção “pretende-
se transformar esta área num es-
paço polivalente de apoio à Igreja,
Capela Mortuária, Cemitério e
Junta de freguesia e que irá per-
mitir como parque de estaciona-
mento e a para a utilização de
iniciativas de âmbito cultural.

Com um prazo de execução de
8 meses, a Requalificação prevê o
alargamento da rua, com a criação
de estacionamento paralelo, um
passeio pedonal e a criação de
um parque de estacionamento au-
tomóvel e instalações sanitárias.

Requalificação do Centro Cívico
da Gemieira en Ponte de Lima

N
o passado dia 15 de
novembro, foram con-
firmados por infeção de

SARS-CoV-2, mais sete utentes e
onze funcionários do Centro Co-
munitário de Arcozelo, em Ponte
de Lima.  Foi assim elevado para
cinquenta e cinco o total de
casos de COVID-19 naquela ins-
tituição. 

Segundo foi enunciado pelo
provedor da misericórdia,  Alípio
de Matos,  os casos confirmados
resultam dos testes realizados
naquela Estrutura Residencial
Para Idosos (ERPI), esta sexta-
feira, 13 de novembro.

O provedor da Santa Casa da
Misericórdia de Ponte de Lima,
adiantou que “A maioria dos uten-
tes apresenta sintomas ligeiros
do ponto de vista respiratório e
gastrointestinal”, afirmou Alípio
de Matos, referindo que “dois

utentes estão internados no hos-
pital e quatro estão negativos”.

Dos 38 trabalhadores, com os
resultados hoje conhecidos 17
encontram-se infetados.

Na semana passada, a insti-
tuição registou a primeira morte
de uma utente de 92 anos, infe-
tada por SARS-CoV-2.

Questionado sobre a outra
ERPI da Misericórdia, o lar Cónego
Correia,  o provedor disse que a
situação está “estabilizada”. Nesta
estrutura há no total vinte e

quatro  utentes e oito funcioná-
rios infetados com COVID-19.

Na sexta-feira, Alípio de Matos
disse que um universo de 91
idosos, foram efetuados testes a
90 idosos, tendo em conta que
um utente está hospitalizado,
pelo agravamento da sua situação
clínica, que nada tem a haver
com o vírus SARS-CoV-2.

Já dos cinquenta e sete fun-
cionários do Lar Cónego Correia,
o provedor mensionou que oito
estão infetados de momento.

Lares da misericórdia de Ponte de Lima com
87 infetados entre utentes e funcionários

O
concelho dos Arcos de
Valdevez, tem novas
empresas nos seus par-

ques empresariais. 
Estas áreas têm sido muito

requisitadas, sendo que sete no-
vas empresas se instalaram e
irão instalar brevemente, de forma
a expandir a sua atividade.

Recentemente iniciaram a sua
atividade uma carpintaria, uma
oficina auto de pintura automóvel
e estão em curso a instalação
de mais cinco novas empresas
nos Parques Empresariais. 

As empresas são de ramos di-
versificados, sendo uma das em-

presas é de fabrica-
ção de portas e au-
tomatismos, outra de
fabricação de pavi-
mentos e revestimen-
tos em madeira, ou-
tra será uma oficina
automóvel, outra de
material elétrico e
por último uma em-
presa de comerciali-
zação de produtos
para restauração.

O Município dos
Arcos de Valdevez, está a avançar
com a expansão dos seus Parques
Empresariais de Padreiro e de

Paçô, onde irão surgir dezasseis
novos lotes de forma a acolher
mais empresas.

Mais sete empresas nos Parques
Empresariais dos Arcos

O
concelho de Arcos de
Valdevez passou a inte-
grar a lista de concelhos

em risco elevado, onde são apli-
cadas as normas mais restritivas
da liberdade de circulação.

A partir das 0h00 da segunda-
feira, 16 de novembro, também
este concelho do Alto Minho irá
ficar sujeito às medidas aplicadas

nos concelhos que se encontram
neste tipo de situação.

Assim uma das restrições im-
postas ao concelho será a proi-
bição de circulação na via pública
entre as 23h00 e as 05h00 nos
dias de semana e a partir das
13h00 aos sábados e domingos.

A próxima reavaliação está a
23 de novembro.

COVID-19: Arcos de Valdevez entrou
para lista de concelhos de risco elevado
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E
migrantes traballando en
campos franceses en tem-
pos da primeira guerra

mundial, unha tradición festiva
con traxes rexionais nos anos 60,
exemplo de xogos e xoguetes a
mediados do século pasado, unha
praza de abastos dos anos 50, o
arado en familia dun campo nos
anos 60, unha romaría a xeito de
botellón da mocidade de hai tres
cuartos de século, ou unha foto
nos álbumes de moitas familias
galegas: a da filla nacida cando
xa o pai estaba emigrado que, a
xeito de postal, chega á outra
beira do océano cunhas letras de
agarimo no reverso.

Son algunhas das estampas
extraordinarias que foron premia-
das no III Certame de fotografía
“Imaxes do Patrimonio”. Toda
unha viaxe pola memoria á que
nos convida alumnado galego e
portugués, coa colaboración das
súas familias e a través da inicia-
tiva da Asociación Ponte… nas
Ondas!

O xurado integrárono Anxo Ca-
bada, profesor e fotógrafo, Xerardo
Pereiro, profesor e antropólogo,
Cristina Sánchez-Carretero, inves-
tigadora e antropóloga e, Xerardo
Feijoo, membro da Asociación
Cultural e Pedagóxica Ponte…nas
ondas! actuando como secretario
con voz e sen voto. O fallo do
xurado faise público coincidindo
coa celebración do Día Interna-

cional do Patrimonio Mundial.
Aulas dos concellos de Baiona,

Santiago de Compostela e Vigo,
en Galicia, ou de Vila Nova de
Famalicão, Paredes e Valença do
Minho, en Portugal, resultaron
gañadoras do concurso.

Ducias de escolas galegas e
portuguesas participaron na re-
collida de imaxes, unha actividade
pedagóxica que culminou co ou-
torgamento dos premios o 16 de
novembro no Día Internacional
do Patrimonio Mundial.

As fotografías pasarán a formar
parte do arquivo virtual do pa-
trimonio inmaterial galego-por-
tugués.

As Gañadoras
Na categoría Ensino Primario

/ Ensino Básico o 1º Premio foi
para Rafaela Gomes Teles da Escola
Básica e Secundaria de Sobreira,
o 2º Premio para Sira García do
CEP Sabarís, o 3º Premio para
Maria João Carvalho do Agrup.
Esc. Gondifelos.V.N. Famalicao,
e o Accesit para Mariana Guimarães
do Agrupamento de Escolas de
Gondifelos.

Na categoría Ensino Secundario
Obrigatorio/Ensino Secundario o
1º Premiofoi para Claudia Vigo
do IES Antonio Fraguas, o 2º
Premio para Claudio Afonso Con-
raria da Escola Básica e Secun-
dária do Agrup. de Esc. Muralhas
do Minho, (Valença), o 3º Premio
levouno Greta García Salgueiro

do IES Valadares, e os Accesits-
foron para Noelia Cabaleiro Ro-
dríguez do IES Pedras Rubias, e
para Paula Comesaña Pérez do
IES Terra de Turonio.

O Premio Especial á escola que
enviou o conxunto maior de fo-
tografías que, cumprindo as bases
do Certame teñan grande rele-
vancia polo seu contido, foi para
o CEP Sabarís.

Traballando co patrimonio
inmaterial nas aulas

A Asociación Cultural e Peda-
góxica Ponte… nas ondas!, con
longa traxectoria de 25 anos na
promoción e posta en valor do
patrimonio inmaterial, aproveita
este 16 de novembro, Día Inter-
nacional do Patrimonio Mundial,
para poñerlle o ramo ao traballo
que durante os meses pasados
levaron a cabo ducias de escolas
que atenderon á proposta da ter-
ceira edición do Certame de Fo-
tografía ‘As imaxes do Patrimonio’,
convocado polo colectivo.

A iniciativa parte da idea de
que o Patrimonio Cultural Inma-
terial é un conxunto inmenso de
expresións culturais e de tradicións
herdadas do pasado que as persoas
preservan e se encargan de trans-
mitir ás xeracións futuras. Desde
comezos do século XX ese con-
xunto de expresións herdadas do
pasado e transmitidas de forma
oral encontraron na fotografía un
valioso rexistro documental.

III Certame de fotografía “Imaxes do patrimonio”
de Ponte... nas Ondas!

1º Premio Primaria: Rafaela Gomes Teles da Escola Básica e Secundaria de
Sobreira. "Nesta fotografia está um grupo de trabalhadores do campo em
França, e nela está presente o meu trisavô com amigos e vizinhos dele, du-
rante a guerra de 1914 e 1918."

1º Premio Secundaria: Claudia Vigo do IES Antonio Fraguas. "Esta foto é
aproximadamente do 1950 e nela aparecen a miña avoa e bisavoa no seu
traballo de toda a vida, na praza de Abastos de Santiago."

Esquerda: 2º Premio prima-
ria: Sira García do CEP Saba-
rís. "Nesta fotografía, feita
en 1.951, aparecen un grupo
de nenos que, tal e como era
tradición, recollen as moedas
que se lanzaban ao aire á
saída dun bautizo"
Dereita: 2º Premio secunda-
ria: Claudio Afonso Conraria
da EB-S do Agrup. de Esc. Mu-
ralhas do Minho, (Valença).
"Nesta foto, tirada em 1964,
podemos ver os meus avós
paternos e também uma das
minhas tias, a praticar a agri-
cultura num campo perto do
rio Minho."




